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Ordförande har ordet

Pär Dehlin ordförande i HHIF

Foto: P'rivat

Vilka är de största utmani-

ngarna framöver?

- Föreningar i allmänhet får 
det allt svårare att hitta 
medlemmar som är intre-
sserade och har tid att lägga 
på ideellt arbete.
Gör HHIF något annat än 

säkerställer att det finns 

fungerande bryggor?

- Föreningen representerar 
våra öar i Värmdös skär-
gårdsråd och Skärgårdens 
Trafikantförening samt är 
remissinstans för regionala 
sjötrafikfrågor. Vi ansvarar 
dessutom för skyltningen av 
de fartbegränsade områdena 
mellan öarna.
Blir du rik av att engagera 

dig för HHIF?

- Att arbeta för föreningen 
innebär att man blir rikligt 
belönad. Inte monetärt efter-
som det rör sig om ideellt 
arbete, men väl i fråga om 
eerfarenheter och möten 
med trevliga medlemmar.

Till sist - vad gör du när 

du inte jobbar för HHIF?

- Jag jobbar som konsult 
inom verksamhetsutveck-
ling och tillbringar gärna 
min fritid på sjön eller 
snön. Gillar att segla, 
paddla kajak, åka skridskor 
och skidor samt att umgås 
med familj och vänner.

Inom 10-20 år behöver cirka 
100 bryggor i skärgården att 
renoveras. 
Waxholmsbolaget utför löp-

ande besiktningar av brygg-
or. En brygga kan tas ur trafik 
om den uppvisar brister. Det 
är bryggägarens ansvar att 
hålla bryggan i gott skick.
Regionen har avsatt ett ans-

lag på 2,5 miljoner per år till 
bryggrenoveringar. Dock be-
döms anslagen inte täcka 
alla kostnader för komma-
nde bryggrenoveringar.

Källa: Tidningen skärgården

Stort behov av 
bryggrenoveringar i 
skärgården

Hej Pär, berätta – vem är du?

- Fritidsboende i Nyrödja på 
Harö Storö sedan mer än 50 år 
och dessförinnan på Harö i 
stugan som min farmors mor 
lät bygga vid Sorgström på 40-
talet. Jag och min hustru 
Catarina har två vuxna barn 
som också de tillbringar delar 
av sin tid ute på våra öar.
Hur länge har du varit enga-

gerad i HHIF ?

- Jag har varit medlem så 
länge jag kan minnas och gick 
med i styrelsen 2017.
Varför är det viktigt för dig?

- Den reguljära åretrunt-
trafiken till våra öar känns 
oerhört viktig men är ingen 
självklarhet utan kräver att 
det finns engagerade perso-
ner som ser till att vi har 
fungerande bryggor. 
Hur bra är skicket på våra 

bryggor?

- Själva stommarna bedöms 
vara i bra skick och borde 
klara ytterligare 20-30 år. Det 
som slits och kräver under-
håll är framförallt ytskikt, 
fästen, bryggfendrar samt 
vänthusen.
Hur mycket underhåll be-

hövs de närmaste åren?

- I år behöver vi laga brygg-
fendern på Hagede brygga och 
om bryggbidrag från Region 
Stockholm beviljas kommer 
vi även låta reparera beton-
gsläpp på Harö och Hagede 
bryggor. Kostnaden för detta 
beräknas till cirka 130 000 
kronor varav hälften finan-
sieras med bidrag.
Vad skulle hända om HHIF 

inte fanns?

- Utan HHIF skulle vi på 
sikt inte ha någon reguljär 
trafik till våra öar.

Vilda växter i 
skärgården
Efter en kylig vår, brukar 
växtligheten explodera en 
bit in i juni. Under en 
promenad i naturen kan man 
hitta både vanliga och lite 
mer ovanliga växter. Skär-
gården, med karga stränder, 
ängar och tallskog bjuder på 
många varierande arter. Följ 
med på en somrig promenad 
på Harö! Se fortsättning på 
sidan 3.

Text: Emma Holmberg, Pär Dehlin
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Rapport från styrelsen Har vi rätt adress?
Styrelsen har under det 
gångna året sökt bidrag från 
Region Stockholm för sam-
finansiering för reparationer 
av Harö- och Hagede-
bryggorna. Lagning av yts-
kikt, infästningar och fender-
balkar ingår i ansökan som 
förväntas hanteras innan 
sommaren. 
Föreningen har också 

deltagit i möten med 
Skärgårdsrådet och Trafik-
antföreningen.
Styrelsen beslöt att ställa in 

årets viltinventering pga. för-
ra årets låga deltagande samt 
svårigheter med att hitta 
några att leda inventeringen. 
Ekonomin är fortsatt god 

och medlemantalet ligger 

kvar på en stabil nivå. Brygg-
fonden uppgår  nu till 750 
000 kronor.
En trevlig sommar till er alla 

önskar vi i styrelsen!
Axel, Emma, Helene, Lena, 

Love, Maria, Pär och Staffan

Vill du bli medlem eller 
behöver ändra adress. Lena 
Svensson Peterson är 
medlemsansvarig och vårdar 
medlemsregistret, maila 
medlem@hhif.se

Vad kostar det att renovera en brygga?

ANNONSEdö samfällighetsförening 
beställde i slutet av 2022 
byggnation av en helt ny 
brygga. En äldre brygga av 
betong gjuten ovanpå en 
stockkista, började ge vika 
och behövde efter disk-
ussion med entreprenörer, 
bytas ut helt.
Bryggan revs och byggdes 

upp igen under 2023 och 
stod klar under senhösten. 
En nygjuten betongbrygga 
som vilar på åtta pelare som 
är förankrade i berget. 
Kostnaden för totalreno-

veringen blev drygt åtta  
miljoner kronor. Stöd från 
Trafikverket stod för cirka 40 
procent av kostnaden. Stödet 
från Trafikverket är beroende 
av trafikmöjligheter och 
mantalsskrivning inom om-
rådet. Trafikförvaltningen, 
Region Stockholm bidrog 
också till finansieringen. 
Entreprenör var Dykab.
Utöver stödet finansierades 

kostnaden genom ett lån som 
medlemmarna i samfäll-

ighetsföreningen betalar av 
under en 20-årsperiod. Års-
kostnad per fastighet är cirka 
åttatusen kronor men förväntas 
sjunka med tiden.
Hagede och Harö brygga är av 

modernare snitt än den 
tidigare Edö brygga, men även 
för oss kommer stora framtida 
kostnader att uppstå. Edö 
samfällighetsförening har nu 
erfarenheter från upphandling 
och beställning av brygg-
renovering.

Edö brygga. Foto: Love Linnér

Text: Love Linnér

Kalendarium

Vad Var När

Årsmöte Harö skola 14/7, kl 10-12

Grovsopor Hagede 20/7, kl 10-12

Grovsopor Harö 20/7, kl 12-14.30

Grovsopor Hasselö 21/7,  kl 13.15- 14.15

 

coop.se/skargarden

I SAMARBETE MED

Vi skeppar  
maten till  

din brygga

 

coop.se/skargarden

I SAMARBETE MED

Vi skeppar  
maten till  

din brygga
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En smal stig ifrån Harö by 
leder oss in i en tallskog. 
Skuggorna från träden svalkar 
i sommarvärmen samtidigt 
som solstrålar kryper in 
mellan grenarna. I skogen 
hittar vi några Skogsstjärnor

som växer längs med stigen. 
En växt som ibland förväxlas 
med vitsippan. Men skogs-
stjärnan blommar inte på 
våren utan senare under 
sommaren och känns igen på 
sina stjärnlika blommor med 
spetsiga kronblad. Den har 
skaftlösa blad som sitter som 
en krans mitt på stjälken och 
trivs bäst i ljusa partier i både 
löv- och barrskogar

Vilda växter i skärgården,  fortsättning från förstasidan

Skogsstigen mynnar ut mot en 
äng, med både en lite torrare 
sluttande torräng och en stor 
grön yta. Mufflonfåren betar 
vanligtvis på det gröna gräset 
men har skrämts iväg av våra 
annalkande steg. På torrängen 
växer fullt av rosa tjär-
blomster som fått sitt namn av 
den smala stjälken som är 
brunaktig och lite klibbig. Det 
är dock de fina knallrosa 
blommorna med fem kron-
blad som gör den så vacker. 

Lite längre ner på ängen hittar 
vi styvmorsviolen. Den växer 
på många platser på Harö och 
känns igen på sina avlånga 
parbladiga blad och viol-
blomma i tre färger – violett, 
vitt och gult.  Detta har gett 
den dess vetenskapliga 
artnamn Viola tricolor.

Stigen slingrar vidare över 
ängen ned mot stranden och 
badviken på den östra sidan 
av ön. I en lite fuktigare del av 
ängen breder fullt av små gula 
blommor ut sig. Det är gåsört, 
som växer lågt, i en massa 
revor, och har parbladiga blad 
som är silvergrått håriga på 
undersidan. Ibland förväxlas 
gåsörten med smörblomman 
som ju oftast är halvhög med 
blanka, glänsande blommor.

Text: Helene Zetterberg

Bortom ängen syns blått 
glittrande vatten. En liten 
naturlig sandstrand breder 
försiktigt ut sig mellan 
klippor och skog. Här och 
var växer strandkrypan.  Den 
är lågväxt, kal och lite köttig. 
Skotten är en till två 
decimeter och växer ant-
ingen upprätt eller längs 
med marken. Strandkrypan 
pryds av små rosa blommor. 
Solen hettar i högsommar-
värmen. En sval bris drar in, 
nu ska det äntligen bli skönt 
med ett dopp!

ANNONS

I skogen fortsätter stigen leda 
oss till ett öppet tall-
skogslandskap. Klipphällar 
blandas med mossiga stråk 
och här växer fullt av blåbär 
och  ljung. Om man  tittar 
extra noga kan man kanske 
även hitta kråkbär. Växten 
har barrlika små blad och 
trivs med de andra risen. 
Kråkbär har små, röda 
blommor i bladvecken som 
blir svarta blanka bär. Bären 
har tidigare inte ansetts goda 
då de kan vara lite beska men 
kan med fördel ätas färska, 
eller användas i sylt och saft.

Skogsstjärna  Foto: Wikipedia

Kråkbär  Foto: Wikipedia

Tjärblomster  Foto: Wikipedia

Styvmorsviol  Foto: Wikipedia

Gåsört Foto: Wikipedia

Strandkrypa  Foto: Wikipedia
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STYRELSE

Ordförande
Webbansvarig,
Kommunikation
Pär Dehlin, Storö
Mobil 070-827 27 05

Kassör/Ekonomi
Emma Holmberg, 
Storö
Mobil 070-255 62 66

Sekreterare
Medlemsansvarig
Lena Svensson 
Peterson, Storö
Mobil 073-417 89 37

BRYGGANSVARIGA

Hasselö
Staffan Westbeck,
Hasselö
Mobil 070-399 65 72
Harö
Love Linnér, 
Gummerholmen
Mobil 076-376 93 26
Hagede
Axel Östlund, Storö
Mobil: 070-423 94 51

Administratör
Harö-Nytt
Helene Zetterberg, 
Harö
Mobil 070- 238 75 45

Representant 
Skärgårdsrådet
Maria Gabrielsson.
Lisslö
Mobil 076- 050 99 22
REVISORER
Sven-Olof Holmgren
Åverkersö
Mobil: 073-936 18 26
Åsa Ekman, Storö
Mobil 070-636 72 85

Harö-Hasselö Intresseförening:

Föreningens pg och bg
Plusgiro 40 09 83-3
Bankgiro 375-9701

Kort om föreningen
Harö-Hasselö Intresseför-
ening äger och förvaltar 
bryggorna vid Hasselö, Harö 
och Hagede med tillhörande 
vänthus och installationer.
Föreningens syfte är att 

verka för goda kommuni-
kationer med allmänna färd-
medel och för god brand- 
och olycksfallsberedskap, 
samt att värna om en god 
miljö. Föreningen ger ut  
Harö-Nytt två gånger per år.

Föreningens hemsida: 
www.hhif.se

Hjärtstartaren vid 
Harö brygga har 
fått nytt batteri
På Harö brygga i vänthuset 
finns en hjärtstartare som är  
bekostad av HHIF.  Hjärt-
startaren har nu fått ett nytt 
batteri och är registrerad 
hos hjartstartarregistret.se 
vilket innebär att SOS 
alarm hittar den på sin 
karta. När man ringer 112 
vid ett hjärtstopp så 
hänvisar de till den om man 
befinner sig i närheten. 
Ytterligare en hjärtstartare 
finns på somrarna hemma 
hos Charlotta Sjöberg på 
Storö. +46 70 484 52 83. 
Alla, även unga personer, 

kan använda sig av en 
hjärtstartare. Man kan inte 
göra fel eller ge en felaktig 
elektrisk stöt. Det är en 
röst som vägleder dig 
genom hela förloppet. 
Hjärtstartare räddar liv!
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Loppis 20:e juli!
Årets loppis äger som vanligt rum i samband med grov-
sophämtningen vid Harö och Hagede brygga. Pengarna går 
till sjöräddningssällskapet. Se vad ni kan hitta där hemma 
som även andra kan få glädje av. Glassbåten kommer 
förhoppningsvis också finnas på plats för alla glassugna!
Inlämning sker vid Hagede brygga från kl 09.30

Loppistider
Hagede 10-12
Harö 12.30- 14.30

Allt som inte säljs åker iväg med grovsoporna när båten ger 
sig iväg,  vi tar gärna emot hjälp med att bära ombord det som 
ska slängas. Varmt välkomna! Hälsar Catharina Horn mfl.

ANNONS


